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tusna i llercegovrna
il..'. CEG0UINE

E AfiLAflfrE I ilERGEGoVtilr
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ul. Hamdiie Kre5evliakovida 3
71OOO SARAJEVO o! oQ- 4 /rv

PREDMET: Zakljuiak st 47. sjednice Skup5tine ZeniEko-dobojskog kantona s prilozima, dostavlja se

YE,ZAz VaS e-mail od 06.06.2017. sodine

Postupajudi po Va5em e-mailu od 06.06.2017. godine, kojim ste traZili dostavljanje mi5ljenja
skupltina kantona na Nacrt Ztkonr o kontroli i ograniEenoj upotrebi duhana, duhanskih i ostalih
proizvoda za pubenje, a koji je u Skup5tini Zenidko-dobojskog kantona zaprimljen 07.06.2017. godine na
sluZbenu e-mail adresu Skup5tine Zenidko-dobojskog kantona, u prilogu Vam dostavljamo Zakljuiak
Skup5tine Zeniiko-dobojskog kantona, broj:01-02-12950117 od 20.09.2017. godine, donesen na 47.

sjednici Skup5tine Zeniiko-dobojskog kantona odrianoj 20.09.2017. godine, kojim je utvrdeno mi5ljenje
Skup5tine Zeniiko-dobojskog kantona povodom dostavljenog Nacrta Zakona o kontroli i ograniienoj
upotrebi duhana, duhanskih i ostalih proizvoda za pu5enje.

U prilogu navedenog Zakljudka SkupStine, kao njegov sasta'vni dio nalazi se Zakljudak Vlade Kantona
broj: 02-02-1197111,7 od,24.08.2017. godine, kao i Mi5ljenja Kantonalne uprave za inspekcijske poslove broj:
l8/01-1-34-8522-2117 od 03.07.2017. godine, Ministarstva unutrainjih poslova broj: 08-04/l-02-l-3157-1177 od
21.06.2017. godine i Ministarstva zdravstva broj: l1-02-8522-1-lll7 od 17.08.2017. godine, na dostavljeni
Nacrt Zakona, koje je Vlada Zenidko-dobojskog kantona prihvatila svojim zakljudkom broj i datum gornji, kao i
mi5ljenje skup5tinske Komisije za rad, socijalnu politiku, ideglice i zdravstvo sadrZano u njenom izvje5taju
broj:01-35-12640-11117 od 18.09.2017. godine, i isti se smatraju mi5ljenjem Skup5tine Zenidko-dobojskog
kantona datim na Nacrt navedenog zakona.

Takoder u prilogu zakljudka se nalazi i lzvod iz transkripta sa 47. sjednice Skup5tine u kome su

sadrZane sve primjedbe, prijedlozi i sugestije poslanika Skup5tine Zenidko-dobojskog kantona, iznesene tokom
vodenja rasprave po Nacrtu ovog zakona.

Navedeni ZakJjfi,ak Skup5tine, sa pomenutim prilozima, dostavljamo vam kako bi u toku provodenja
dalje propisane procedure za dono5enje navedenog zakona u Federaciji BiH, imali u vidu dato miSljenje
Skup5tine Zenidko-dobojskog kantona povodom dostavljenog Nacrta Zrkona o kontroli i ograniEenoj
upotrebi duhana, duhanskih i ostalih proizvoda za pu5enje.

S po5tovanjem,

PRILOZI: Kao u dopisu
SEKRE

A
DOSTAVLJENO:

aslovu,
I x Vladi Kantona, n/r sekretara
I x Federalno ministarstvo zdravstv4 evo
1 x Kantonalnoj upravi za inspekcijske poslove
I x Ministarstvu unutra5njih poslova Ze-do kantona,
1 x Ministarstvu zdravstva Ze-do kantona, n/r ministra
2 x U Registrator 47. sjednice Skup5tine/O5-03
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Primljeno:

B roj Prtlogr lVri.

Bosna i Hercegovina, Zenica, Kudukoviii br. 2
T el. 0321 460-660; Fax: 0321 460-662; E-mail: skupstina@zdk.ba



Na osnovu dlana 99. stav 1., o u vezi sa dlanom 102. stav 2. i dlanom 106c. Poslovnika
SkupStine Zenidko-dobojskog kantona - Novi PrediSieni tekst (<SluLbene novine Zenitko-
dobojskog kantona>>, broj:7112 i l2ll3), Skup5tina Zenidko-dobojskog kantona, na 47.
sjednici, odrZanoj 20.09.2017. godine, donijela je:

ZAKLJUEAK

I.
Skup5tina Zenidko-dobojskog kantona ovim zakljudkom utvrduje svoje miSljenje povodom
dostavljenog Nacrta Zakona o kontroli i ogranidenoj upotrebi duhana, duhanskih i ostalih
proizvoda za pu5enje.

II.

MiSljenja Kantonalne uprave za inspekcijske poslove broj: 18/01-l-34-8522-2117 od
03.07.2017. godine, Ministarstva unutraSnjih poslova broj: 08-O4lL-02-t-3157-lll7 od
21.06.2017. godine i Ministarstva zdravstva broj: 11-02-8522-l-1117 od t7.08.2017. godine,
na dostavljeni Nacrt zakona koja je Vlada Zenidko-dobojskog kantona prihvatila svojim
zakljudkom broj:02-02-1197lll7 od24.08.2017. godine i dostavila u skupStinsku proceduru,
dine sastavni dio i ovog Zakljudka, kao i miSljenje skupStinske Komisije ,u rad, socijalnu
politiku, izbjeglice i zdravstvo sadrZano u njenom izvjeStaju broj:01-35-12640-1117 od
18.09.2017. godine i isti se smatraju miSljenjem Skup5tine Zenidko-dobojskog kantona datim
na Nacrt Zakona o kontroli i ogranidenoj upotrebi duhana, duhanskih i ostalih proizvoda za
puSenje.

Sve primjedbe, prijedlozi i sugestije poslanika Skup5tine Zenidko-dobojskog kantona,
iznesene tokom vodenja rasprave o Nacrtu Zakona o kontroli i ogranidenoj upotrJbi duhana,
duhanskih i ostalih proizvoda za puSenje, bit ie, zajedno sa ovim Zakljudkom, u vidu izvoda
iz transkripta sa 47 . sjednice Skup5tine Zenidko-dobojskog kantona, dostavljene Domu naroda
Parlamenta Federacije BiH, kao i miSljenje nadleZne skupStinske Komisije za rad,, socijalnu
politiku, izbjeglice i zdravstvo sadrZano u njenom izvje5taju, radi provodenja dalje propir*e
procedure za donoSenj e zakonau Federaciji BiH.

Ovaj Zakljudak stupa na snagu danom dono5enja.

a * PREDSJEDAVAJUCI
Broj: 0l -02-12950117
Datum, 20.09.2017. godine

Zenica
Jasmin Duvnjak
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Na osnovu dlana I6. stav 4. Zakona o Vladi Zenidko-dobojskog kantona-PrediSieni tekst

(,,SluZbene novine Zenidko-dobojskog kantona", broj 7/10), Vlada Zenidko-dobojskog kantona, na
107. sjednici, odrZanoj dana24.08.2017.godine, d o nosr

ZAKLJUCAT

I.
Prihvata se mi5ljenje Kantonalne uprave za inspekcijske poslove, broj: I8/01-l -34-B5ZZ-

2/17 od 03.07.2017. godine, Ministarstva unutra5njih poslova, broj: 08-04/l-02-l-3157-l ll7 od
21.06.2017. godine i Ministarstva zdmvstva, broj: 1l-02-8522-l-1/17 od 17.OB.2O\7. godine, na
Nacrt Zakona o kontroli i ogranidenoj upotrebi duhana, duhanskih i ostalih proizvoda za puscnje.

II.
Zakljudah sa rniSljenjima iz tadke l. dostavlja se Skup5tini Zenidko-dobojskog kantona na

dalje postupanje.

III.
Zakljudak stupa na snagu danom dono5enja.
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Datum, 24.08.2017
Zetica

o
DOSTAVLJENO:

@x Skup5ti na Zenidko-doboj skog kantona,
I x Struina sluZba Vlade.
I x Kantonalna uprava za insp cijske poslove,
I x Ministarstvo unutra5njih poslova,
I x Ministarstvo zdravstva,
1x ala.
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Bosna i Hercegovina
Federacija Bosne i Hercegovine

ZEN ICKO-DOBOJSKI KANTON
KANTONALNA UPRAYAZA

INSPEKCIJSKE POSLOVE

lTttC

Bosnia and Helzegovina
Federation of Bosnia and Herzegovina

ZENICA-DOBOJ CANTON
CANTON ADMINISTRATION FOR

INSPECTION AFFAIRS

ZEN IdKO-DOBOJ SK I KANTON
Zenica. 03 .07 .20 1 7.god ine

Strudna sluZba Vlade Vai znak:

NaS znak: I 8/0 I - I -34-8 522-21 l1

PREDMET: Mi5ljenje o Nacrtu (Federalnog ) Zakona o kontroli i ogranidenoj upotrebi duhana duhanskih i

ostalih proizvoda za puSenje, dostavlja se
Veza, akt Skup5tine, broj: broj:01 102-02-8522-t117 od 08.06.2017. godine

Aktom SkupStine Zenidko-dobojskog kantona. broj:01/02-02-8522-l/17 od 08.06.2017. godine zatraheno je
da se u skladu sa aktom Predsjedavajude Doma naroda Parlamenta Federacije BiH broj:02-02-4l4l17 od
05.06.2017. godine, dostavi mi5ljenje na Nacft (Federalnog ) Zakona o kontroli i ogranidenoj upotrebi
duhana, duhanskih i ostalih proizvoda za puSenje.

Ova Uprava je razmatrala tekst nacrta navedenog Zakona te daje mi5ljenje da treba:
l. Da u clanu 6. gdje stqii: " U sludaju da lice ne po5tuje zabranu pu5enia, vlasnik. odnosno korisnik

prostora ili mjesta u kojem je pu5enje zabranjeno duZan je lice:
a)opomenuti
b)uskratiti uslugu
c)zatraiiti od lica da napusti prostor"
predlaienn da stoji lekst:

"U sludaju da lice ne poStuje zabranu puienj4 vlasrrik. odnosno korisnik prostora ili mjesta
odnosno lice zaposleno u objektu u kojem.ie puSenje zabranjeno duZan je lice:

a)opomenuti
b)uskratiti uslugu
c)zatraLiti od lica da napusti prostor"

Novedeno predluiemo iz razloga kako bi zubrana pulenja bila pod stalnin nqtlzorom, poito'r,la.snik odnosno
ktrisnik prosloru nije stulno prisulon u prostoru.

2. Da se r,r dlanu 7. stav 2. iza navedenog teksta doda novi tekst koji bi glasio:
(4) *U odluci o dozvoli puSenja odrediti 6e se Iica koja su zaposlena u ustanovi koja 6e vr5iti
internu kontrolu prirnjene odluke o dozvoli pu5enja. Odluku o dozvoli pu5enja kao i broj
telefona za plijavu istaknuti ie se na vidnom mjestu".

Navedeno predlaiemo iz razloga kqko hi elinrinisale rtecloumit:e ko je zaduien za primjenu i poiti,r,onie
odluke o dozwtl i puienja.

3. Da se u tlanu23. stav 3. tadka d). Nacrta zakona gdje stoji"prodavatiduhanske proizvode iostale
proizvode za pu5enje u objektima koji su od ulaznih vrata predSkolskih ustanova , osnovnih i
srednjilt Skola, te visoko5kolskih ustanova udalieni u radijusu od 100 m", briSu rijedi
visoko5kolskih ustanova.

Navedeno predlaieno iz razloga ilo se u visokoikolskim u.\l(tnovqtna nalaze punoljetna liccr, .tturija otl l8
godinu koiu imaju pravo kupovine i prodaje duhcua kao i konzunracije i,stih po,slobodnom izboru.

S poStovanjcrn!

Dostavljerro
I x rraslovu.
l xa/a

b I ni"s OR
Mirsad.V

Bosna i Hercegdvin a. Zcnica, ul. KueukoVlti.br. 2
Tel: 032/160-800, 032/460-80 l- Fax 032/460-802

e-rnail. kuzip@zdk.ba
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Bosna I Hcrcegovina

I:edcracija Bosne i Hercegovine
ZI]NI.KO -DOBOJSKI KANTON

MINISTAIiS'I'VO UNUTRASNJIH POSLOVA
MINIS'T^RS'TVO UNUTARNJIH POSLOVA

ZENICA

Broj : 08-04 I I -02-1 -3 I 57 -1 /l 7
Dana: 21.06.2017. godine

.Lp \

Bosnia and Hezegovina
Federation of Bosnia and Hezegovina

ZENICA - DOBOJ CANTON
MINISTRY OIJ IN'IERNAL AFFAIRS

ZENICA

nljeno
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bcu

o(rt oat
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VLADA ZENI dKO-DOBOJSKOG KANTONA
Struina sluZba

PREDMET: Mi5ljenje o Nacrtu federalnog Zakonao kontroli i ograniienoj upotrebi duhana,
duhanskih i ostalih proizvodaza pu5enje, d o s t av I j a s e,_

YEZA: Akt Strudne sluzbe broj: 0l/02-oz-8522-Ul7 od 0g.06.20t7.godine;

U vezi akta, broj i datum veze, kojim ste ovom Ministarstvu dostavili Nacrt fbderalnog
Zakona o kontroli i ogranidenoj upotrebi duhana, duhanskih i ostalih proizvoda za pusenje i prilogl
vezane za pomenuti zakon, radi davanja mi5ljenja, obavjeStavarno vas da s-o nakon iurn-t ui1u
dostavljenogZakona, saglasni sa istim. te da nemamo primjedbi niti dodatnih sugestija na isti.

S po5tovanjem!

DOSTAVLJENO:
1x Naslovu
lx ala

a
I

Trg BiH br.l.Zenica, Tel, 0321449-249,
rvu,w.mupzdk,gov.ba

E-mail: mupzdk@mupzdk.gov.ba
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Broj: I l -02-8532- | -l l17
Zenica. I 7.08.201 7. godine

ZEN ICKo-t)OBOJ SK I KANTON
Strutna slu2tra Vlade

I'REDMll'l': Odgovor. dosravlja se.
Veza: VaS dopis broj: 0t/02-02-02 -S522/16 od 0g.06.2017. godine

Vqrano :za VaS dopis broi i datunr veze, obavjeSlavamo Vas da nemamo prinrjedbe na
Nac( Zak<rna o kontroli i ogranideno.i upotrebi duhana. duhanskih i ostalih proiivoda za
puSenic.

S poStovanienr!

Bosna i llerccgovina
FtiDl-.R;\CIJA BOSNE I HHRCECOVTNE

Z I.Nlc KQ:D_O IQISKL-K Ar{lQN
lllNlS l i\llS'l'\/O 7.1)R,\\iS t'VA

Dostaviti;
lillhslovu.
lx irla

Bosnia and l.lerzegovina
FEDERAl'ION OF BOSNIA AND IlERZEGOVINN

zENlcA_DOBOJ qANTON
iutNls t'r(Y ot: HI.:Al.'t't I

ISl'AR

'll

l.tal
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8I []osna i llercegovina, Zsnica. KuCukoviCi br. 2
Tcl. 032/{60-830. 0321460-8i I i Fax: 032/460-g32: E-rnail: rnirr.zdrar.slvo?izdli.ba
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Bosna i Hercegovina
FEDERACIJA BOSNE I HERCEGOVINE

ZENIiKO - DOBOJSKI KANTON
SI(UPSTINA

Komisija za rad, socijalnu politiku,
izbjeglice i zdravstvo

Bosnia and Herzegovina
FEDERATION OF' BOSNIA AND IIERZEGOVINA

ZENICA - DOBOJ CANTON
CANTON ASSEMBLY

Broj : 0l -35 -12640-t 117

Zenica, 18.09.2017. godine

Na osnovu dlana 22. i 40. Poslovnika Skupstine Zenidko-dobojskog kantona-Novi predisdeni
tekst (<SluZbene novine zerudko-dobojskog kanto;a), broj: 7ll2 i l2li3),i(omisija za rad, socijalnupolitiku, izbjeglice i zdravstuo SkupStinJ Zenidko-douolstog kantona na 31. sjednici, odrZanoj18.09.2017. godine, ruzmatralai e slj edeii :

DNE\t'{I RED
1. S! Nacrt federalno g Zakonao 5trajku

-utvrdivanje misljenja skupstine Zeniiko-dobojskog kantona-

2' Nacrt Zakona o kontroli i ograniienoj upotrebi duhana, duhanskih i ostalih proizvoda
za pu5enje

- utvrrlivanje misljenja Skupstine Zeniiko-dobojskog kantona _
o demu Skupstini Zenidko-dobojskog kantona podnosi sljede6i:

IZVJESTAJ
Tn

Nakon zawsenog razmatrarla Novog (izmjenjenog) Nacrta federalnog zakona o strajku,Komisija je podrzala miSljenje Ministarstva za rad,, ro"ilutru politiku i izuiegtice, koje je prihvaienoZakljudkom vlade Kantona, broj:02-02-11645117 oa is.os.z0l7. godine, koji je donesen na 106.sjednici Vlade Kantona, te predlaZe da navedeno Mi5ljenje bude sastavni dio zakljudka Skup5tine koji6e sadrLavati Mi5ljenje Skupstine po Nacrtu pomenutog feieralnog zakona.

Tt2

Po zavr5enom razmatranju Nacrta Zakona o
ostalih proizvoda za je poposlove,Ministarstva aiMi
Vlade Kantona, broj: 24.0g.
Kantona, te predlaie da navedena miSljenja bude
Mi5ljenje SkupStine po Nacrtu pomenutog iederaln

a {$

VAJUCI

Dostaviti:
lx Poslanicima Skup5tine Kantona,
lx Vlada Kantona,
lx Ministarstvo za rad, socijalnu politiku i izbjeglice,
I x Ministarstvo zdravstva,
1 x Ministarstvo unutra5nj ih poslova,
lx Kantonalna uprava za inspekcijske poslove,
1x Predmet 31. sjednice Komisij e!0442

'l

o
,s.r.

Bosna i Hercegovina, Zenica, Kudukoviii br. 2Tal rl1'll/6n A<i. E^-.. ,raatt<^ <..- r ----:i_ -r
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IZVOD IZ TRANSKRIPTA 47. SJEDNICE SKUPSTINE ZENIdKO.DOBOJSKOG
KANTONA ODRZANE 20.09.2017. GODINE. U KOJEM JE SADRZANA
RASPRAVA PO TI3 "NA CRT ZAKONA O KONTROLI I OGRANIEENOJ APOTREBI
D(IHANA, DT]HANSKIH I OSTALIH PROIZVODA ZA PUSENJE'

- UTVRDIVANJE MISLJENJA SKUPSTINE ZENIdKO.DOBOJSKOG
KANTONA _

PREDSJEDAVAJUCI
Otvaram raspravu po ovoj tadci dnevnog reda. Da li se neko javlja za rijet,. za rlje( se javio
uvaZeni zastupnik Samir LemeS.

SAMIR LEMES
Mene je krenulo izgleda, svaki put prva rasprava,ovaj, ja imam primjedbu ovdje na dlanove 37. i
38. Zakona u kojima su predvidene novdane kazne za prekrsaje. Naime, imamo jedan primjer
ovdje izZenice gdje kompanija koja se bavi distribucijom filmova koji se gledaju u kinu i koji se

gledaju na DVD-ovima vrlo desto imaju posjetu inspekcije i dolazi inspekcija i nalazi im greSke

ne znam... zabrana puSenja ili protivpoLami aparat ili neke sitnice i onda kada vlasnik iznese

primjedbu da na stepenicama ispred te firme sjede ljudi i prodaju piratske DVD-a sa filmovima
bez ikakvog ovlaStenja i kada pita zaSto njih ne kaZnjavate kaZe, odgovorje inspekcije kaZe oni
su fizidka lica, mi njima niSta ne moZemo. Na taj nadin se onda potide, onda bi taj dovjek trebalo
da i on odjavi firmu, da skine sve one oznake Sto ima sva ona odobrenja, poreski broj i da on
bude fizidko lice koje mu onda niko ne moZe niSta. Za5to to govorim, zato Sto ovim dlanovima
su predvidene kazne samo za fizidka lica koja su registrovanaza prodaju, Sta je sa licima koja
nisu registrovani za prodaju, koja nisu registrovani ni zaproizvodnju duhana zna(i za njih nema

kazne. Da li je to sada ono da kaZemo gledanje kroz prste evo loSa socijalna situacija pa hajde

pustiiemo mi nek ljudi prave kod kude one cigarete nek ih prodaju na ulici eto da zarade uvijek
se traZi taj izgovor u nekoj socijalnoj politici umjesto da se tim ljudima obezbijedi nadin da to
zarade legalno, onda se na neki nadin toleriSe nelegalna proizvodnja i prodaja duhana. S druge
strane imate sludajeve da, ja ne znam ja nisam pu5ad, ja sam u Zivotu jednu cigaretu zapalio kad
nisam umro od kaSlja i odusto sam. Ali sam duo da ovo Sto ljudi prodaju na ulici I rezant duhan i
one cigarete koje su smotane da to najmanje ima duhana, i ovdje u ovim dlanovima zakona su

gore negdje navedeni kaZe duhanski proizvodi i ostali proizvodi ako ima duhana ili ako je 100%

napravljen od duhana.Jel' znate vi da na ulici ovo Sto se prodaje onaj, da bi se izbjegle one

akcize na duhan da ljudi uzmu one kartonske kutije pa ih i sitno isjeckaju, pomjeSaju ne5to malo
duhana naSpricaju da to da se ne moZe po mirisu prepoznati i onda sa tim kartonskim kutijama
ljudi ne da udiSu nikotin i katran nego udiSu kancerogene.... ona ljepila i onaj formaldehid koji
ko zna kakve ie posljedice izazvati po zdravlje . Zna(i, to je van kontrole. I ovi dlaonovi 37 i 38.
treba ih dopuniti i sa hzidkim licima koja nisu registrovana iako gore negdje se spominje da je
to zabranjeno ali nema sankcije iskazane tu znadi ove kazne da se dodaju i kazne odnosno da se

dopuni taj dlan sa kaZnjavanjem fizidkih lica koja nisu registrovana za tu djelatnost. Eto toliko.

PREDSJEDAVAJUCI
Zahvaljujem, da li se jo5 neko javlja za rijel, za rqeE se javio uvaZeni zastupnik Edhem Fejzi6,
izvolite.



EDHEM FF,JZIC
Hvala predsjedavajuci, iSditavajuii ovaj Nacrt zakona mene ovaj u par sludajeva, doSlo je do

nekih nelogidnosti. Zatvorenik mora imati pravo 4 puta danas da jede i on ne moLe da konzumira
da je 1i,... ovaj puSi. Bojim se da mnogi ljudi koji su otvorili objekte, a ovaj im zakon dak i u
baStama ne moZete koristiti ali evo imali smo mogudnosti da dujemo ako nismo bili u drugim
zemljama, a ovo o demu je gospodin ministar Brenjo pridao pravi diskriminirajudi zakon za

ljude koji su uloZili u svoje objekte i Lele da ugoste te ljude koji koriste je li duhanske
proizvode. I sada treba evo ja cu zanrrtoliti ove naSe ovaj, delegate u Domu naroda da omogu6e

ljudima ko' Zeli ne6e i6i u taj restoran ako se tamo konzumira i i6u tu znadi mogu6nost je da se

napravi da imaju ljudi pravo i ne6ete ici u taj objekat. Ovim zakonom ovaj, to im se

onemogu6ava. Za kontrolu sprovodenja i kontrolu tamo se kaZe inspekcija mislim jedan dovjek
je li bojim se da nam i ovaj zakon koSto je Zakon o buci pa t 12 sati imamo je li, dana bude,

imamo Zakon o zaStiti i dobrobiti Zivotinja i gdje bi trebo policajac da zaustavi svakog onog koji
vodi svog ku6nog ljubimca i koji nekad mi lide na telad po velidini, ja ni jednom nisam nikada

vidio hodajudi po gradu da je policajac zaustavio dovjeka i reko, Sta ho6u da kaZem, bojim se da

ie i ovaj zakon da 6emo ga mi donijeti tj. da iemo mi dati nekakve saglasnosti iz Doma naroda

i on se ne6e sprovoditi. Opet se vraiam ono Sto je reko onaj ministar, diskriminirajude ja ho6u

da konzumiram to i ho6u objekat ali neiu ici tamo u onaj objekat gdje se to ne daje. Mislim da je
ostavljeno samo kantonalnoj inspekciji da kontroliSe sprovodenje ovog zakona, mislim da smo i
previSe uvijek dali manjini, a treba stvari da vedina. Dalje, otvorile su se nargile jel'de to ne

Zelim da reklamiram da li su one Stetne ili nisu. Ovdje desto se spominje ....evo o demu je
gospodin ovaj Leme5 govorio ja sam konzumiro to ditav Zivot,ja mislim otkad sam prohodo ovaj

konzumiro sam, sad koristim ovu elektridnu. Vedi je problem u fabrikama koje Sta oni nude nego

ovaj na ulici budite sigurniji da je ovaj na ulici kvalitetiji duhan nego onaj koji stavljaju opojne

stvari da vi budete ovisnik o tome i jako je te5ko se skinuti sa nedega i re6i ja to vi5e nedu

koristiti, a oni vei koji to koriste koji uredno plate drZava naplati vrlo dobro od njih akcize i
jedne su od najve6ih u svakoj drLavi.I morate... mora zakon omoguciti onom koji ho6e da popije

kafu uz cigaretu, jer cigareta je najbolji prijatelj dovjekov. Meni bi bilo drago kada bi federalna

vlada isto ovako spustila Sta jedemo, dok sam bio u Vijeiu jedna uvaZena doktorica ovaj je

rekla, ,.a Sta mi to jedemo", p& kakav jedemo paradajz,jedemo ga u5pricane boje, znadi trebao

bi se raSiriti ovo da vidimo Sta jedemo i od dega oboljevamo.Nrje to samo od cigareta pa nene su

na5e to koristile i dede, nije to to. I koristili su ovaj pravi duhan koji je puno bolji nego ovo Sto

proizvodimo, Zelio bih da ovo ude u zapisnik, da ne bude ovo o demu je Brenjo reko,

diskriminirajuie je da se naprave objekti ili objekat u objektu i da se omogu6i ljudima koji su

uredno platili ovoj drZavi poreze i to su debeli bili, treba samo pitati i ovo koliko drlava dobija

akciza na osnovrl kutije cigareta koje su svakim danom sve skuplje i skuplje, r drlava dobija

od toga blagodeti. I da se omogu6i ljudima koji Zele Edhem Fejzit, otiSao u jednu prostoriju

hoie u drugu prostoriju, ho6u u ovaj hotel, ho6u u ovaj hotel da se omoguii ljudima koji su ve6

uloZili ogromna sredstva i mi sada turistidkim zajednicama stavljamo, ljudi koriste to i Sta iemo
ne moZete to.... vama je interesantnije da Vi na trafici gospodine ministre moZete da kupite onaj

papirii ne znam kako ga zovu, pitam ja Sta to oni kupuju kaZe motaju moj Fejza..., znadi imamo
mi joS puno tog gdje treba se sprovoditi zakoni i garantujem vam da ce ga biti te5ko provoditi
zato Sto se samo postavlja na jednog ili dva dovjeka iz kantonalne uprave. Toliko, hvala vam.

PREDSJEDAVAJUCI
Zahvaljujem da li se joS neko javlja zarljet,,zarije( se javio uvaZeni zastupnik Ismet Sarajlic.



ISMET SARAJLIC
Ja vas sve pozdravljam prvi put izlazim neiu biti poSto se par puta pomenulo ova konekcija sa

Domom naroda sigurno da 6e se i u Domu naroda povesti rasprava i nekako u tom smijeru je i
ono Sto sam ja do sada vidio tamo 6e i i6i znadi generalna primjedba je da kada pravimo zakone,

nek se niko naravno ne uvrijedi ovo je jedna stara uzredica, ali da se uvijek pravimo vedi katolici
od pape, pa mi napravimo zakon koji je puno nefleksibilniji nego Sto je u Austriji, Italiji,
Njemadkoj itd., gdje imate odvojene prostore i u restoranima i ugostiteljskim objektima za

puSade i nepuSade gdje imate u Hrvatskoj se to pokazalo, pa su ga mijenjali gdje radite dodatne

ventilacije u zavisnosti na kvadraturu gdje moraju imati tu snagu da bi uradili to i to i tako da iu
sigurno ovo je Nacrt tako da 6e sigurno ja vjerujem ovaj zakon pretrpiti odredene izmjene ovo ja
govorim i kao pu5ad i kao neko ko je moZda bio prilidno bhzak u ovoj bran5i ugostiteljstva da
on 6e vjerovatno i jako afektirati sigumo ugostiteljstvo ako se usvoji u ovakvom obliku. Sto se

tide malo cu sada nije replika, a evo moZda viSe Saljivo na ovo Sto je gospodin Leme5 govorio,
ovaj i gospodin Fejzi(,, toliko je kod nas sve neuredeno pa je i vezano za oyo Fejzicevo za
paradajiz kakav jedemo pa ispada gospodine Leme5 ovaj malo sarkastidno, ovaj da je bolje
onda uzimati one cigare u kojima jenajmanje duhana jer je ovo zakon o duhanu, a onda nek
dokazuje neko da ovo nije duhan Sto ja pu5im ili jeste, tako, a to ie jer je o zabrani koriStenja
duhana. Tako da bi bilo dobro dazaista poSto ovo afektira na odreden nadin na jednu branSu

sigumo imamo iskustva iz Hrvatske da su ga donosili pa ga mijenjali imamo iskustva iz ovih
zemalja na koje se ugledamo, treba donijeti da zaStitimo naravno da idemo trendovima za5tite
zdravlja ali isto tako da zaStitimo odredenu branSu pamoLda dak i na nadin kako je gospodin
Felzi(, govorio da napravimo objekte koji imaju tu mogu6nost ili nemaju tu mogudnost pa BoZe
moj, nek svako bira da li se trovati ili ne, poSto mu je ovo svakako lidni izbor da li 6e pu5iti ili
ne. Toliko hvala.

PREDSJEDAVAJUCI JASMIN DU\TNJAK
Zavaljujem, da li se joS neko javlja za rqe(,, za rtje(, se javio uvaLeni zastupnik Damir Jukic
JoS neko da li ima prijavljen gospodin Munib Husejinagii, izvolite gospodin Juki6.

DAMIR JUKIC
S obzirom da se prvi put javljam, koristim priliku da vas prije svega sve lijepo pozdravim, pa
evo malo cu oti6i od teme pa 6u iskoristiti priliku prvi put sam ja na5em ministru finansija da
destitam dobitak tre6eg djeteta sina, tako da lijepo krenemo u jednom lijepom tonu da krenemo, a
nastavidu evo o onoj pridu i... a stavi6u pridu evo na Domu naroda se naSao nacrt ovog zakona na
ogranidenu upotrebu, odnosno ja iu re6i o apsolutnoj zabrani koriStenja moZemo reii duhana i
vrlo je teSko nacrt proSao da vam budem iskren, Sto nisam siguran da 6e prodi kada bude bar
evo sluSaju6i razmi5ljanja kolega rzDoma naroda gdje sam i sam izaslanik u tom domu. Da
smo zemlja apsurda pokazuje i dinjenica, evo ja 6u iznijeti primjere iz svoje bliZe okolice neke
svoje osobne primjere. Ja Livrm u Novom naselju opiina Zep&,400 kuia od toga 350 loZi
ugalj, profesor LemeS ie me vjerovatno razumjeti, ovaj Sta to zna(i, a i ministar zdravlja, Sta
zna(i za moje troje djece kada izade da li viSe smeta cigara moje supruge ili da li vi5e smeta Sto
ja ne mogu vrata ni prozore otvoriti niti se moLe bilo kako pro5etati, do trgovine ne smijem dijete
pustiti 350 ku6a loZi ugalj. JoS je apsurdnija dinjenica da mi imamo evo i Institut i sve uZemci, a
nemamo podataka o zagadenosti zraka na podrudju opiine Zepde. A sa druge strane govorimo
kako me jedna cigareta moZe ugroziti itd., ja sam pri tome u toku ovih mjeseci viSe isao i do
Njemadke i do Hrvatske itd., u Hrvatsko ja sam sa rodjakom otiSao u kafic, jedan dio je naravno
za pu5ade, a drugi nije, rodak puSi ja nepuSim u Zivotu nisam....LemeS je jednu cigaru... ja niti



jednu cigaretu u Zivotu nisam zapaho, ali sam protiv ovog zakona jer smatram da mi sebe

moramo kao Sto i u SkupStini, u Parlamentu smatram da uvijek sebi trebamo odrediti prioritete

nekih zakona, evo vidite mi se bavimo ogranidenoj ili ja sam nazvao apsolutoj zabram kori5tenja

duhana, a ima prioritetnijih stvari. Hajmo' se pozabaviti zrakom prije svega kakav udiSemo, pa

cemo onda doci do duhana. S druge strane, naveS6u vam i nekih konkretnih jo5 primjera,

svadbeni saloni zrramo svi da su na povr5ini od 200-300, 500 do 1.000 m2 sa uredenom

ventilacijom, sustav ventiliranja uvoza I tzvoza svjeZeg zraka, izvoza zagadenog zraka evo

nazovimo ga iz prostorije, i u takvim si prostorijama, ako se ve6 uvodi zabranaja razumijem da

moLe u uredima, hajmo zabraniti sve znadi apsolutna zabrana za sve prostore do 100 ili recimo

do 200 m2 ali u jednom svadbenom salonu imate situaciju evo i to sam svjedodio u Hrvatskoj

gdje na svadbi od 300-tinjak ljudi 200 je vani Sto puSe cigaru Sto s njima pridaju, iza5li ljudi
malo doSli da se vide, ve6ina svadbe vani, dakle onaj apsurd je taj da idemo na apsolutnu, ja
razumijem u jednom uredu 3x3 pa nekom smeta, ja to po5tujem, meni nesmeta nikad, moLe

Fejza kraj mene, ditav Zivot je mama moja puSila cigarete nikad mi to nije smetalo i hvala Bogu

svi smo zdravi.molda nekom smeta i to poStujem nisam medicinske struke, ne mogu o tome

ne5to viSe govoriti ali smatram da ima prioritetnijih stvari o kojima trebamo raspravljati i da

ovaj zakon to apsolutno nije .... svaki nacrt je dobar u koliko se popravi pa i ovaj zakon u koliko
pretrpi neke izmjene u smislu da ogranidimo to kolika je to povrSina gdje se ne smiju koristiti
duhanske preradevine, ja cu podrLati taj zakon i ovdje i kada budemo iSli na utvrdivanje naravno

i u Domu naroda. Hhvala lijepo.

PREDSJEDAVAJUCI
Zahvaljujem gospodinu Juki6u. Zarije(, se javio uvaZeni zastupnik Munib Husejnagic, izvolite.

MUNIB HUSEJNAGIE
Evo malo me ponukala i diskusija naSih kolega zastupnika puSada da su izaSli ovdje i da kaZu

da su oni diskriminirani na ovaj i na onaj nadin, ni jednom rijedju nisu spomenuli da smo mi

diskriminirani tolike godine da nas truju sa svojim dimom u zatvorenim prostorijama, na

radnim mjestima u kafanama itd., tako da sam se malo morao na ovaj nadin, ja sam nepu5ad i
svaki nepu5a6 vedinom 6e podrZati je li ovaj, nama je potreban zakon i trebamo ograniditi ovu

upotrebu, on je restriktivan i trebamo sigurno do faze donoSenja pretrpiti neke izmjene svi smo

mi bili negdje u svijetu i vidjeli smo da to ima nadina kako se moLe istina da ponovo ugostitelje

i ove koji drZe javne objekte stavljamo u investicije prostor, da bi mogli praviti dva odvjena

prostora, pregrade ili ne znam posebne prostorije itd., Drugo, ja sam doZivio u Svedskoj gdje u

odredenim vremenskim periodima je dozvoljeno u restoranu pu5iti, nema pepeljare u vrijeme

rudka, dorudka, vedere ili u tim periodima i sat poslij e, a iza 9 sati se podijele po stolovima

pepeljare i krene se moZe se dalje id., ima nadina kako se moZe regulisati, ne kaZem da treba na

ovoliko drastidan nadin ovo rje5avati, zabrana totalna, ali da mora se voditi raduna i o gradanima

koji ne pu5e koje pu5adi truju jer je dokazano naudno da taj dim vi5e Steti nepuSadu nego to

puSadu malte ne koji ga udiSe itd.,.... tako da u svakom sludaju podrSka donoSenju zakona uz

svakako izmjene u smislu da se obezbijede posebni prostori za one koji ho6e da se truju, puSe

itd., da to rade na mjestu da ne5kode onima drugima koji se nalaze u tim prostorima. Hvala.

PREDSJEDAVAJUCI
Zahvaljujem, da li se joS neko javlja zarrje\zarrje(, se javio uvaZeni zastupnik Senaid Begi6.

a



SENAID BEGIC
Ma evo dobar dio toga je redeno, ovaj, evo i kolega Munib je ovaj rekao ali nekako mi samom
meni je krivo da se bavimo ovaj i zaista pratimo... ove ovo su zakoni koji su vjerovatno i u
skladu i sa agendom i zakoni koji prate pribliZavanje naSe zemlje Evropskoj uniji u sklopu i
toga imamo za obavent. da usvajamo ove zakone ali zaista, samom meni je krivo i dekutantno da
mi se sutra dovodimo u situaciju da kaLnjavamo ljude zbog ne znam nepo5tivanja ovog
zakona, a zbog toga Sto se puSi na javnim mjestima ili u kafi6ima, a Zivimo evo ovdje i u
ovakvom gradu gdje nas javno truju Zeljezara, Mitall, nelegalna loZi5ta i svakojaki... ovaj
uzrodnici koji dakako zasluZuju da ukoliko se poStuju zakoni ove zemlje budu... ovaj kaznjeni i
nekako se ruZno osje6am prilikom rasprave i isditavanja i donoSenjazakona kadaje u pitanju
ova tema, a Zivimo u okruZenju ovakvom kakvom Zivimo. Ia zaista ne znam kako da se

postavim u ovoj situaciji, a da se osjeiam ovaj da sam donio pravu odluku, ne znam
jednostavno i na ovaj nadin nekako slabo upuiujemo apele zapo5tivanje trenutno vaZedih zakona
i nekako se previ5e prepu5tamo stihiji da veliki moinici mogu da rade ono Sta ho6e. a evo
dovest 6emo se u situaciju da ljudi koji... ovo 6e se sigumo proizvesti lanac zatvaranja velikog
broja ugostiteljskih objekata jer mnogi neie biti spremni da odgovore ovom zahtjevu i ne6e biti
spremni da odgovore investicijama koje bude tretirala primjena ovog zakona.Hvala.

PREDSJEDAVAJUCI
Zahvaljujem, za rijed se javila uvaZena zastupnica Selvedina Sarajlic-Spahi6, nakon toga uvaZeni
zastupnik Send Karavdii.

SELVEDINA SARAJLIC.SPAHIC
Po5to se danas prvi put javljam, pozdravljam predsjedavajuieg, dopredsjedavajude, kolege u
Skup5tini, premijera, dlanove Vlade, novinare i sve prisutne goste. Imam obavezu da se kao
zdravstveni radnik ne samo kao zastupnik javim po ovom i pitanju i apsolutno podrZavam
donoSenje ovog zakona da li 6e biti on u ovoj formi gdje se ovdje iznosi da je rigorozan za
ugostitelje i ljude koji od tog posla Live, o tome se moZe razmatrati ali apsolutno postoji
opravdanost i potreba za donoSenjem ovog zakona zato Sto je puSenje riziko faktor odnosno
razlog jedan za sva teSka oboljenja. Ovdje smo danas nekoliko puta u zastupnidkim pitanjima i
inicijativama duli rijed karcinom, da samo vam kaZem jednu dinjenicu da i nakon prestanka
puSenja karcinom, rizik oboljevanja od karcinoma plu6a kod pu5ada ostaje doZivotno i to u
znatno viokom procentu rizik od drugih bolesti se smanjuje prestankom puSenja ali od karcinoma
pluia ostaje dva puta veii rizik i nakon 20 godina od prestanka puSenja. U samom duhanskom
dimu imate 4.000 otrovnih supstanci od toga 400 su ovaj hemijski toksidne, a 43 su kancerogene
od kojih je i katran. MoZete zamisliti kakav zlodin dinimo prema vlastitoj djeci, jer djeca desie
oboljevaju od akutih pludnih oboljenja respiratornih, znadi svih vrsta respiratomih oboljenja, a

od upala uha i ukoliko borave kod roditelja koji su puSadi, to su naudna istraZivanja dokazala. to
nisu pride to su dinjenice i mi u tom smislu trebamo zaStititi na5u djecu, trebamo zaStititi djecu
koja idu u Skole jer se po modelu uzora oni ponaSaju ako vide profesora ili nastavnika da pu5e
treba zabraniti apsolutno primjenu u zdravstvenim ustanovama i treba zabraniti prodaju duhana
u blizini tih institucija, za takav oblik zakona ja sam u 100% fonu. MoZemo razgovarati odnosno
moZe se razgovarati o apsolutnoj zabrani u ugostiteljskim objektima i eventualnoj prostoriji za
pu5ace ali o puSenju u Skolskim objektima, Sto je danas praksa, u zdravstvenim objektima u
blizini djeceje nedopustivo. Hvala.



PREDSJEDAVAJUCI
Zahvaljujem gospodi Spahii- Sarajlii, zarijet se javio uvaZeni zastupnik Senad Karavdii

SENAD KARAVDIC
Pozdravljam sve prisutne, prvo iu redi da nisam puSad, da ne mislite da navijam za jednu i za

drugu stranu, zato Sto 6u podrZatione diskusije koje su bile usmjerene na to da se omogu6i i
prostor za puSade, da to bude stvar izbora ko Zeli da ide u neki objekat gdje se pu5i bujrum neka

ide, ako neko i od pu5ada Leli da sa kolegom ili s nekim da ode itd., ili sa suprugom imamo

primjere gdje jedni puSe, jedni nepu5e, a vezani su i poslom itd., to neka bude stvar izbora ali

neka bude regulisano zakonom. Ja tt zna(i glasati za ovaj nacrt zakona jer on u dobroj mjeri

reguliSe stvari koje sada nisu regulisane, ovdje ima vrlo lijepih pozitivnih primjera od uvodenja

edukacije u Skole od najranijeg uzrasta i nametnuta je jedna obaveza, odnosno nije nametnuta,

je u nadleZnosti Ministarstva zdravstva 6e biti da se oni ukljude u ovaj... obrazovanja da se u to

ukljude ima i niz drugih primjera zabrane u krugu od 100 m ili blizu Skolskih objekata, da ne

nabrajam sve tamo ako ste ditali i ja bih pohvalio ovaj nacrt ono Sto je napravljeno u toj mjeri

da nije samo po dlanovima taksativno nabrojano nego imamo dole u fus notama vrlo lijepo

pojaSnjenje mnoge pokazatelje koji ukazuju na Stetnost pu5enja, a sa druge strane imamo i
primjere iz nekih zemalja dini mi se da je tamo Kanada Skotska, Engleska, dini mi se i
NorveSka koje su isto tako imale problem isto kao i mi sa pu5enjem, sa masivnim tim, da tako

kaLem jednim po5asti jer neupitno je govoriti o Stetnosti pu5enja to je naudno dokazano, abez

obzirana to imate i masu ljekara i drugih ljudi koji po vokaciji trebaju propagirati da se ne puSi i
davati savjete pacijentima ali i oni puSe na'Zalost ali to je tako u Zivotu. Jel' svi imamo neka

razlilita... razliiite afirnitete i probleme ja sam stvamo primijetio kod nekih ljudi da jednostavno

ne mogu funkcionisati dok ne zapale cigaru i da se poslije toga smire i zaSto tim ljudima

uskraiivati da ako im to dini zadovoljstvo da to imaju i mogu6nost da urade i na nekim javnim

mjestima koja su predvidena za to apsolutno sam protiv toga da se puSi na nekim recimo jel' u

javnim ustanovama bilo koje vrste dak i u dvoriStima, mislim nedopustivo je, gledam ja imam

kancelariju koja gleda ispred ovog pneumofizioloSkog dispanzerai gledam svaki dan ljude koji

dolaze sa problemima respiratornim koji dolaze snimati pluda i dok dekaju pu5e i tamo je

najpunija je pepeljara ispred tog dispanzera. Mislim to je istina naZalost, dakle podrZavam ovaj

nacrt imate tamo primjer.. zaboravio sam ovo prekinuo sam misao, znadi tih zemalja na zapadu

koje su imale isti problem ali koje su to radile strate5ki, a i ovdje je isto predvideno da Vlada

donese Strategiju koja 6e se baviti problematikom pu5enja,znaEi ne interesuje me samo ono

protiv puSada nego zaista koja 6e se baviti jednim socijalim problemom i zdravstvenim i te

drLave su ulagale od malih nogu kao Sto je i u ovim zakonima predvideno u edukaciju djece, u

kontrolu puSenja i ogranidenju prodaje itd., i tamo imamo pokazatelje koliko su oni uspjeli

smanjiti znadi procenat puSenja za odredeni broj godina i vidjelo se da ima efekta takav nadin

donoSenja ovih zakona i po5tivanja tih zakona. Dakle, joS jednom smatram da treba omogu6iti

stvar izbora da i puSadi imaju.... ali da to bude uredeno sasvim onako po nekim Evropskim

standardima koje imamo primjere na zapadu, ne trebamo mi niSta izmiSljati toplu vodu Sto kaZu,

i da se vjerovatno u prijedlogu ili amandmanski da 6e to siguran sam biti ugradeno u ovaj

zakon, i mi cemo vremenom ovo se nemoZe preko no6i promijeniti ali sigurno ie se vremenom

osjetiti efekat jednog ovakvog zakona.

PREDSJEDAVAJUCI
Zahvaljujem. Da li se jo5 neko javlja za rlje(? UvaZeni zastupnik Midhat Delii, izvolite.



MIDHAT DELIC
Ja sam mislio da ste me primijetili prije, predsjedavajuii, ovaj. eak sam se jedno vrijeme
razmiSljao da odustanem s obzirom da je kolega kazao skoro 90o/o onog Sto sam ja htio kazati, ali
evo da dam nekakav svoj mali, skromni doprinos sa aspekta posla sa kojim se bavim, ovaj.
Dakle, kolega je upravu kad kaZe da 6e to bit dug put, dug put koji mi moramo preii da bi
postigli neki napredak na ovom polju. Ja to posmatram sa aspekta profesora koji je svakodnevno
u situaciji da gleda kako ti mladi ljudi dim bahnu u srednju Skolu, a znam da ima i onih u
osnovnoj, ovaj, tako rado zapale i ponosito se osje6aju, ovaj. Pa ja njih pitam, ova1, za one za
koje sam siguran da nisu punoljetni, kako uspiju dobiti to, je li, ovaj, s obzirom da znam da je
odgovaraju6im zakonskim propisima zabranjeno prodavati duhan odnosno te duhanske
preradevine osobama koja nisu punoljetne. Oni meni kabtna ve6ini mjesta to mogu uraditi bez
ikakvog problema. Dakle, ja iu svakako podrZati ovaj Zakon, ali ostajem na tragu onoga Sto je
rekao kolega Karavdi6 miSljenja sam da i onim ljudima, s obzirom da sam i ja to nekad uZivao
32-3 godine, pa doSao tobe, batalio, je li, ali poStujem i te ljude i treba i njima na neki nadin
omogu6iti naravno u tim zasebnim prostorijama ukoliko Lele daupraZnjavaju tu ... tu svoju neku
potrebu, je li, ali sam viSe ovdje, dakle, da se maksimalno, maksimalno pokuSa kroz razli(ite
vidove edukacije, ovaj, pogotovo za taj mladi uzrast ako niSta barem da se pomjeri ta famozna
granica kad oni podnu sa tom nezgodnom rabotom, jer kaZem, ovaj, primjetim ih. Znajuli da je i
cijena duhana sad te paklice cigareta poprilidno visoka, znaju6i njihovo materijalno stanje i tako
pitam sa njima pa kako pa Sta, pa eto kaZe snademo se ovako-onako itd. Dakle, trebalo bi puno
vi5e i mislim da ovaj Zakonjednim dijelom je to i predvidio, zna(i, mora se puno, puno viSe
raditi na edukaciji tih mladih ljudi kako bi ih barem u podetku joS uvijek dok nisu zagazlli u to na
neki nadin, ovaj, odstranili, a onda ved kad postanu punoljetni ako misle da je to dobro onda to je
ved neka druga stvar. Eto toliko i hvala.

PREDSJEDAVAJUEI
Zahvaljqem. Za rijed se javila uvaZena zastupnica Amra Jupi6.

AMRA JUPIC
Evo i ja 6u poSto se prvi put obraiam pozdraviti sve prisutne u skupStinskoj sali. Naravno da sam
apsolutno za usvajanje jednog ovog Zakona samo se postavlja pitanje kako implementirati jedan
u nizu od zakona koji su doneSeni ne samo u naSem Kantonu, na nivou Federacije, na nivou
drLave a koji vrijede, nemojte se ljutiti, ali to je ... to je dinjenica od Kozije iuprije do KaruSa.
Ko se ljuti, Sta 6u mu ja, ima pravo na to. Ako odete dva koraka od KaruSa ili preko Kozije
6uprije taj zakon vi5e ne vrijedi barem se ne moZe implementirati, barem na terenu ne moZete
vidjeti da, daje on ... da on nije samo ustvari jeste samo mrtvo slovo na papiru. Dakle ... dakle,
nije implementiran. Ovdje se isto tako plaSim da ne6e do6i do odredenih zloupotreba kad je u
pitanju usvajanje jednog ovog zakona, a uvaZena kolegica Spahii-Sarajlii je fantastidno to rekla
sa ovog mjesta maloprije, pa puSenje je riziko faktor zamnoga oboljenja. Sasvim je dovoljno
reci zarazvoj kardiovaskularnih oboljenja. Ako vidite dovjeka s cigaretom znate da mu se loSe
piSe, pa pridao je gospodin Husejnagi6, uvaZeni kolega, o pasivnom puSenju. Dakle, godinama
pu5adi.... po5to ja apstiniram mogu re6i mi pu5adi teroriSemo ljude koji Zele da bude... budu
mimo duhanskog dima. Ono Sto je problem da u ovom druStvu, a mislim da je neko od mojih ...
mojih prethodnika to fantastidno opisao, Zivimo u druStvu gdje imamo bezbroj problema, bezbroj
problema r bez obzira Sto je ovo dio reformske agende. Znate, meni se agenda, to smijem kao
zastupnica reci bez imalo straha i ustezanja, ovdje mi se popela, a i gradanima, jer Zivimo u
teSkim socijalno-ekonomskim uvjetima i stalno bombardujemo narod reformskom agendom.



Vjerujete da malo ko od ljudi, ja gledam to je na naSim javnim servisima, zna odgovoriti Sta nas

to deka na tom putu koji, eto ja 6u biti slobodna re6i, apsolutno ne vodi nigdje jer nema pomaka

na terenu. Dakle, jako je bitno omoguiiti ljudimaizbor da naS mladi dovjek, ovo Sto rede uvaZeni

kolega Delic maloprije, da imaju prevenciju, da imaju edukaciju na terenu, da imamo strudne

ljude, strudan kadar koji 6e otiii u Skole, koji 6e oti6i u mjesne zajednice koje su ielije iz kojih

sve ... svako to distorzidno, abnormalno, nenormalno pona5anje potide. Ne moZete vi mladiiu od

19-20 godina koji je nedavno zavrSio srednju Skolu, koji nema uvjete da upiSe studij, koji ne

moZe oti6i preko granice da ostvari osnovnu egzistenciju, ne moZete mu objasniti da cigareta nije

rjeSenje. Znate, to u druStvu tako ide. I ja sam zdravstveni radnik i apsolutno sam dio tog jednog

programa preveniranja i pu5enja i svih drugih poroka kod mladih. Vjerujete da mnogi kabt, a da

ne pominjem onu Zenu sa reklame, sa ankete ustvari, na jednom javnom emiteru, to ste svi

vjerovatno gledali, ja iu pu5iti dok ne crknem. Rekla je Lena doslovice ovako, evo citiram.

Vjerujte mi da ima zastupnika koji su temeljiti, koji predlaZu, koji su konstruktivni, koji daju

rjeSenja, ali oni narodu nisu zanimljivi. Njima je bitan neko ko ce reii neSto Sto 6e ostati njima

onako u uhu, otici tamo negdje do malog mozga i oni ie to memorisati i re6i ah da, znam ko je

taj dovjek, taLena ili ta zastupnica ili taj zastupnik, pa evo i ja koja vam kaZem dovdje mi je

reformske agende. Takvi zakoni nam trebaju ali smo mi kao najviSe zakonodavno tijelo duZni

napraviti sve Sto je u na5oj mo6i kao pojedinaca, kao jedinki da se taj zakon implementira na

terenu. Zai;to to govorim? Maloprije je bilo go ... govora o udaljenosti od recimo evo re6i 6u

trafike ili mjesta gdje se prodaju cigarete do obrazovne ustanove. Hajde da vidim ko 6e to izaci

poslije mene replicirati i re6i da toga nemate na terenu, da je 50-60 metara i kiosk, ali i
ugostiteljski objekti, a taj zakon dini mi se i o obrazovanju i o ugostiteljskoj djelatnosti je

usvojen. Na terenu mi gospodo nemarno situaciju o kojoj pridamo ovdje i puni smo pride da

iemo mi to implementirati, da 6emo mi to ... Pa, najlakSe je ne5to izglasati. Imat 6emo mi joS

tadaka dnevnog reda danas ovdje, lako je dignuti ruku, ne dignuti ruku, biti suzdrLan, otici,

napustiti. MoZda je nekad najbolje i napustiti jer vidite da ne moZete promijeniti neSto. Moramo

teZiti tome da ono Sto smo usvojili da evaluiramo kontinuirano konstantno i da vidimo da li je to

Sto smo pridali ovdje, da li se to na terenu po5tuje. Nisam bezveze pomenula ni Koziju dupriju ni

KaruSe. Hvala lijepa.

PREDSJEDAVAJUCI
Zahvaljujem. Da li se joS neko javlja zarljed? UvaZeni zastupnik Rasim Skomorac, izvolite

RASIM SKOMORAC
Sve vas srdadno selamim i pozdravljam. Ma, samo 6u kratko. Dosta je kolega spomenulo potrebu

da se na neki nadin izade u susret puSadima sa izgradnjom odnosno sa planiranjem dodatnih

prostora odnosno prostora u kojima bi se omogu6ilo pu5enje. Mislim da bi ... moramo tu

napraviti ... biti selektivni. Ne moZemo ba5 tako generalno govoriti o ... ne moZemo odekivati

valjda da 6emo stvarati posebne prostore za puSade u bolnicama, obdaniStima, u Skolskim

objektima. U tom smislu trebamo biti prilidno selektivni. RazmiSljati o tome gdje je primjereno

da se i takvi prostori grade. Vec i to je rzlazak u susret ljudima koji, uz duZno po5tovanje i sam

sam nekad bio puSad, ali zaista izlazimo u susret ljudima koji sebe truju i to je njihov izbor, ali to

nije njihov izbor kasnije lijedenje komplikacija koje su uzrokovane puSenjem. Znate, onda to

koSta ditavo dru5tvo. Hvala.



PREDSJEDAVAJUEI
Zahvaljujem. Da li se joS neko javlja za rijed? Za repliku se javio uvaZeni zastupnik Ismet
Sarajli6, izvolite.

ISMET SARAJLIC
Neiu, ne6u plaho. JauvaZavam sve ljekare zaista im hvala. Evo ja sam strastveni puSad i imam
dvoje djece. Od njih u Zivotu niSta nisam tralio samo da ne puSe. Samo sam to traZio. Ovdje se

radi ustvari ipak o definiciji javnog prostora. Tu treba mijenjati stvari i Sta je stvar slobodnog
izbora. Zna(i,ja se s vama slaZem o definiciji javnog prostora. UvaZavam ljekare da je to jedan

od riziko faktora, ali vas isto tako molim i redu vam samo jedan primjer statistidki, najveii
puSadi na svijetu su Japanci, a statistidki imaju najmanji procenat kardiovaskularnih bolesti. Ako
pridamo o riziko faktorima, zna(i, pridat iemo o prevencijama da mijenjamo kulturu Zivljenja, da

mijenjamo da idemo Setati 45 minuta dnevno, da radimo te i te stvari i Sto se tide ovih akciza, ne

moZe i jare i pare. Ne moZete vi sad oporezovati kladionidare, a traLiti lovu od kladionica.
Akcize na cigare pa necete puSiti, da mi primamo pare, a ne ... Znali, stvari su ... nisu tako
jednostavne. Posebno imaju6i u vidu implementaciju. SlaZem se sa gospodom Jupii da je ovo u
statistidki vjerovatno Sto se tide pu5enjamoLda i najveii konzument u Evropi. Prema tome, ja
molim samo evo izlazim opet jer (u izlaziti na Domu naroda mora se napraviti distinkcija Sta

podrazumijeva javno mjesto iako je na kraju to stvar izbora, boZe moj, je li ovo javno mjesto ili
nije, ako neieS u taj objekat gdje se pu5i imaS mogucnost da odeS u objekat u kojem se ne puSi.

To je bit ovdje diskriminacije ili prema jednoj grupaciji ... bez naravno ulaZenja u to da je
potrebna velika akcija da se puSenje kao jedan od riziko faktora, ovaj, ne moLe se zabraniti tako
drastidno i proglasiti krividnim djelom k'o Sto je, ovaj, za opojne droge, ali da se ide jednim,
ovaj, normalnim putem. Ali evo apelujem posebno na ljekare. Izadite malo na ovu govornicu, pa

recite i ovo ako drZava hode akcize na cigare, ako hoce, ovaj, da oporezuje kladionice, Sto onda
ne oporezuje, ovaj, vede riziko faktore kad ova bosanska, vedina, sirotinjajede one suhe kosti od
2 marke kila, gdje mu zadepi kompletan, ovaj, krvni tok, a niko to neie spomenuti, jer u to
neiemo ulaziti, a isto je tako ogroman riziko faktor. Prskano voie i povrie itd. da ne govorimo
sa genetski modificirano ... Zna(i, ima to sve svoje lice i nalidje, ali eto ja opet apelujem sa ove
govornice da se ostavi pravo izbora uz naravno sveobuhvatnu akciju posebno u tom
tranzicijskom periodu i opet 6u zavr5iti rijedi da ne budemo mi u zakonskim rjeSenjima ve6i
katolici od pape, pa iemo mi sad donijeti drastidnije zakone koje nedemo poStivati ili koje 6emo

selektivno po5tivati ili gdje 6emo na ... i to se danas u praksi desava da 6e uii neko sad ko
sprovodi zakon pa re6i, e tamo se puSi, a tamo ne pu5i i na koncu posebno u oblasti ugostiteljstva
ne moZete vi pravno lice vezati za odluku pojedinca. Sta ie se desiti ako on zapali u kafani? Vi
6ete kazniti pravno lice, on je njemu rek'o piSe ti fino zabranjeno puSenje. KaZe on neiu lave, de

me isderaj. Sta onda? Znati, ima tu puno stvari o kojim vrijedi pridati, ali evo poSto ne zastupam

stranu puSada, najviSe bih volio u Zivotu evo pokajnidki da prestanem puSiti sa ove govomice, ali
kaLem s obzirom koliki je broj puSada u Bosni i Hercegovini koliko 6e afektirati odredene grane.

Treba o ovome razmisliti da se u ovom trenutku nadu odredeni kompromisi. Hvala.

PREDSJEDAVAJUCI
Zahvaljujem. Zarijed se javila uvaLenazastupnica Emira Dmda-eideklic, izvolite

EMIRA DRNDA-dTdTTI,TC
Pozdravljam sve prisutne. Ja 6u se nadovezati na ovu diskusiju i jednu repliku gospodinu koji
kaile da su Japanci jedni od najveiih puSada u svijetu. Jesu, moZda su najve6i puSadi. Isto tako i



najduZe Zive. Vjerovatno zato Sto je nadin ishrane koji oni koriste jedan od bitnih faktora.

Medutim, moram isto takoder da kaZem da jedan naudni istraZivadki rad vaZnog naudnika, ne

mogu sad da se sjetim kako se zove.... kaZe da takoder u Japanu najveci broj, procenat,

karcinoma jeste karcinom pluia. Da li je to sludajno ili nije o tome moZemo danas da

razgovaramo. 50oh i preko 50o/o, znadi, ljudi u Bosni i Hercegovini muSkaraca pu5i. Jedan od

najde56ih karcinoma inade u svijetu je karcinom plu6a, a to je naudno dokazano da je najve6i

faktor i rizik za to upravo puSenje. Ja ovo govorim ne samo zato Sto sam apsolutni protivnik
pu5enja. Ja smatram da svi puSadi trebaju da imaju svoje slobodne prostore, ali sam apsolutno

protiv svake vrste, protiv puSenja u svim javnim ustanovama, u Skolama, oko Skola i, ovaj, svim

drugim javnim ustanovama. Sto se tide odredenih zakona koje je gospoda Jupi6 spomenula koji
su do sada i pro5li kroz ovu, ovaj, SkupStinu to su sve dobri zakoni koji se moZda ne primjenjuju,
ali ako mi imamo blizu Skola odredene objekte u kojima se puSi i prje, a imamo zakone koji nam

kaZu da ... i imamo inspekciju koja treba da primjeni te zakone onda trebamo da razmiSljamo Sta

ta naSa inspekcija radi i zaSto se pored na5ih Skola ili zdravstvenih ustanova nalaze odredeni

objekti u kojima se i dalje puSi ili pije i to treba da predstavlja primjer na5oj djeci. Hvala.

PREDSJEDAVAJUCI
Zahvaljujem. Za repliku se javila uvaZena zastupnica Amra Jupii.

AMRA JUPIE
Replika uvaZenoj kolegici Drnda. Da, slaZem se s Vama. Postoje zakorri i to olakSava nadleZnim

organima posao. A pa nisu oni Japanci o kojima ste Vi maloprije i kolega Sarajli6 govorili, nisu

oni ni formirali inspekcijske sluZbe, ni kantonalne, nit su te zakone donijeli, da ne ponavljam ne

daj boZe da gledamo kako se prave hrenovke, kobasice i salama, nikad ih ne bi ni probali ni

ku5ali ni pozivali se na njih. Tako isto i taj zakon. Potpuno se slaZem s Vama, ali ste me eto

samo potaknuli, moZete ovo shvatiti kao jednu, ovaj, pozitivnu repliku u smislu da se zakoni ne

poStuju, odnosno dana5nji naS i5da5eni sistem, uzmite toirazmatrajte kako god hoiete,izvla(,iiz
zakona vladajude strukture, na njih naravno mislim, vi vrlo dobro znate na koga ja mislim,
izvlade izzakona ono Sto njima odgovara. Ja vam odgovorno tvrdim da dolazim iz mjesta gdje

70 metara od obrazovne ustanove i manje imate objekat ugostiteljski gdje pijanice izlaze r

maltretiraju srednjoSkolce. Imamo mi i policiju, imamo inspekcije. Postavlja se pitanje da li su

Japanci, Marsovci ili Egip6ani donijeli takve zakone ili su Marsovci, Japanci i Egipiani napravili

te kantonalne inspekcije, federalne, koje god ho6ete, koje nisu kadre re6i da se na takvom
jednom mjestu ne moZe dobiti odobrenje za kiosk, ne moZe se dobiti gradevinska dozvola za

izgradnju Skolskog objekta ili pak ne moZe se dobiti gradevinska dozvola za izgradnju
ugostiteljskog objekta. Dakle, ovo je sistem spojenih posuda. Odito je da ne5to ne valja, da neSto

ne Stima. Odakle riba smrdi, mi svi to znamo. Moram ovako figurativno da se izrazim, ali ovo

shvat... shvatite isto tako dobronamjerno kao repliku. Ja jesam za jedan ovakav zakon, ah

odgovomo tvrdim i svi vi znate da se ti zakoni ne implementiraju odnosno da se

zloupotrebljavaju odnosno da je neka pijanica u ovisnosti ko je, Sta je i kakav mu je background

bilo kakav, da je on zaStiden pred zakonom. Imamo milion primjera i imate ljude koji odsjeku

grandicu u Sumi i zavr5e u zatvoru, a kubici i kubici se Sume izvuku ali znamo ima telefon, imam

telefon poznate osobe, okrenem tih par brojeva i to je to. O tome sam ja pridala. O

implementaciji zakona na terenu mislim da se ne po5tuju. VaSa sugestija je bila OK. Ja sam je
shvatila potpuno, ali morate i mene razumjeti da znam, da dolazim iz takve sredine i na kraju
krajeva i na5 Kanton, oprostite ako sam par sekundi probila termin, izvinjavam se zbog toga,

smatram da onaj kome je vlast naklonjena, gospodari Livota i smrti u danaSnje vrijeme. I samo



kratko, ovo Sto je kolega uvaZeni Sarajlid govorio, ova socijalna osjetljivost, ovi teSki uvjeti
Livota, budite sigurni vi koji znatekadjedete sudZuk, kad jedete suho meso, kad jedete bilo Sta

da je to u rangu sa kutijom ispu5enih cigareta samo omjer evo ne bih vam sad ni statistidki po ...
pokazatelje ni gramaZu ni evo ne6emo protiv mesnih industrija, neiemo protiv puSada, neiemo
protiv djece. Nadimo sredinu. Napravimo ono, ne moZemo naravno da svima odgovara, ali
budimo oprezni Sta pridamo. Budimo oprezni Sta pridamo. Hvala lijepa.

PREDSJEDAVAJUCI
Zahvaljujem kolegici Jupi6. zaijet, se javio uvaZeni zastupnik Amir Ganii

AMIR GANIC
Dozvolite mi samo da, javio sam se za repliku. Naravno, niSta u toj mjeri ozbiljno i preozbiljno.
Mislim da smo se ved udaljili od teme. Naravno da ne stoji ovo Sto kolegica Jupii, koju izuzetno
cijenim i uvaZavam, ne stoji ova usporedba. MoZe, ali ne stoji usporedba. Nije potrebna
elaboracija u tom smislu, ali Zelim kazati jednu ili dvije redenice kada je u pitanju ova
problematika, pa i druge, ali posebno ova. Stvari 6e se vjerovatno odvijati u nekom ... u nekom
zacrtanom toku na koji ja mislim nisam siguran da moZemo previSe uticati, ali naravno to nas ne
amnestira da se ne borimo za neke stvari. Sljededa stvar, mi ovdje raspravljamo o Nacrtu. Pa,
ljudi moji, mi ... mi imamo ... mi imamo nakon tog nacrta ukoliko to prode, imamo period javne
rasprave, imamo odreden period gdje moZemo ove stvari da na jedan konkretniji, konstruktivniji
nadin da reagujemo, da djelujemo, sve ono Sto iznosimo ovdje. Mislim da bespotrebno gubimo
vrijeme i udaljavamo se i dak se iznose ovdje neke stvari koje moZda i nisu primjerene i ovom
prostoru i ovoj ... ovoj govornici. Zahvaljujem.

PREDSJEDAVAJUCI JASMIN DU\D{JAK
Zahvaljujem. Ja se javljam zarijet, kratko. Po5tovane kolege, poStovani gosti. Imam samo dvije
korekcije i neko moje razmi5ljanje. Uprava za inspekcije je dala primjedbu. Primjedba broj l.
citirali su dlan 6. i onda su naveli da treba da stoji tekst i onda su ponovili isti tekst i navedeni su
predloZili iz nekog razloga, ali su ponovili isti tekst, pa evo samo bih sugerisao resornom
ministru, ovaj, da poSalju iz Uprave inspekcije, moZda je korisna i suvisla primjedba, ovaj, a

odigledno je ovdje doSlo do neke copy-paste greSke. Druga stvar, yezano za ovo Sto je gospodin
Sarajli6 govorio da, ovaj, se zabranjuje upotreba svih duhanskih proizvoda. Imamo tu jednu,
ovaj, u naslovu ovog Zakona stoji da je ovo Zakon o kontroli i ogranidenoj upotrebi duhana,
duhanskih i ostalih proizvoda za puSenje. Ova sintagma ostali proizvodi za puSenje, gospodine
Sarajli6u, iskljuduje mogu6nost, onu varijantu hipotetidku naravno i sarkastidnu o kojoj ste vi
govorili da neko izbaci duhan i da onaj ostatak puSi. Ali istina je, tu ste u potpunosti upravu da u
pojedinim odredbama Zakona se zabranjuje i samo stoji sintagma svi duhanski proizvodr za
pu5enje. Pa evo moja sugestija, dakle, obradivadu ovogZakona jer i ima smisla da raspravljamo,
jer mi dajemo miSljenje i stav o ovom Zakonu, da, ovaj, dodaju u svim segmentima gdje se
spominje zabrana vezana za duhanske proizvode da se doda i proSiri sa sintagmom koja je
ustvari ve6 u naslovu Zakona, duhanske i ostale proizvode za puSenje. Govorim sad o nekim
tehnidkim momentima i dopunama koje ce zna(iti danas-sutra u primjeni ovakvog jednog
zakona,jer ovo Sto je gospodin Sarajlii naveo kao hipotetidku situaciju nekom sarkatidkom ...

sarkastidnom, ovaj, sarkastidnoj intonaciji je ustvari realna mogudnost da se desi i dobro je da se

vei u ovoj fazi ovog Zakona to izostavi. E sad, ne5to Sto, ovaj, je yezano sad za na5 neki
vrijednosni odnos, ovaj, ljudski, politidki, parlamentarni, civilizacijski itd. Mi inade imamo
jednu, kako bih kazao, jedno podesto javno i druStveno licemjerje. Ovdje ne govorimo o

a



politikanstvu. Ovdje ne govorim o politidkom licemjerju. Ovdje govorim o jednom druStvenom

licemjerju, pa imate situaciju kad govorimo o bezbjednosti saobraiaja, pa se desi saobratajna

nezgoda sa teSkim posljedicama, alarmira se, senzibilizirai animira javnost dan, dva ili triitraLe
se svakojake mjere, ne znam, i to se zaboravr. Kada se nakon nekog vremena, kada odgovorna

vlast poduzme mjere, pa ne zfiamjedna od mjera bude postavljanje radara, ista ona javnost koja

je bila senzibilizirana za saobraiajne nesre6e, za probleme i bezbijednosti u saobradaju ide u
drugom pravcu, kritikuje restriktivnost i kritikuje, ovaj, sankciju ili kritikuje ne znam

postavljanj e radara. Tako i ovdje. Imamo set ne danas stavova kolega poslanika nego i javnosti,

nekultura, zadimljeni prostori, nehigijena, zdravstvena Steta. Kad neko podne da reda stvari na

nadin da se poduzimajumjere dini mi se pa ista javnost licemjerno se onda javlja, ne mislim na

poslanike danaSnje rasprave, i reaguju u pravcu da nam to ne treba, da nije vrijeme za to itd., itd.

Moje mi5ljenje je da nama ovo treba, ali u nekoj mjeri u kojoj ie se uzeti razumijevanje za

ugostiteljstvo i turizam. U tim segmentima mora postojati, ja 6u iskoristiti jedan termin koji ne

znam koliko je pravnidki, ali evo mislim da 6e biti razumljiv, mora postojati jedna dozirana

restriktivnost. Znadi, da se ta restriktivnost i redukcije doziraju do neke mjere ili osiguranja

odredenih fizidkih ili ne znam nekih drugih prepreka prostornih, dodatnih kapaciteta da se za

potrebe ugostiteljske, turistidke i slidnih, je li, djelatnosti, ovaj, ipak ima odredeno ogranidenje i

razumijevanje, mada i tu, da budem sasvim lidan, jako, jako nekultumo, meni djeluje

nehigijenski, odigledno i zdravstveno Stetno kad pogotovo u zimskom periodu udete u prosjednu

bosansku kafanu, slastidamu, devabdZinicu, buregdZinicu, restoran, hotel i udete kao u zonu

neku, neke magle i ne znam zaista. Prije svega zadimljen prostor je sinonim je neka vrsta, hajde

dakaLem po meni metafora za ... 2a... za nekulturno, zadimljeno je u startu meni neSto Sto ... Sto

... Sto ne ide pristojnost uz to, da tako kaZem. Pogotovo, sad nagla5avam, puna podrSka za sve

one mjere i odredbe koje definiraju zabranu u javnim ustanovama, zdravstvenim, Skolama,

univerzitetima, na radnim mjestima. Zaistaje nepristojno, nije u pitanju zdravstveni aspekt viSe,

nego je nepristojno, nepristojno i nehigijenski da se, ovaj, upraZnjava puSenje kao Sto se to kod

nas upraZnjava. E sad jedna komparativna analiza. Vi ste vidjeli, ovaj, navedeni su primjeri

iskustava i praksa zabrane. NaS Zakon nije zakon koji govori o zabrani, ne govori o zabrani. On

govori o kontroli i ogranidenoj upotrebi. Vrlo bitno termin ... terminoloSki i onda kasnije u

razumijevanju. Dakle, uz ovo razumijevanje za ugostiteljstvo i turizam ja Zelim da kaZem da

apsolutno sam za i zabranu za ove ustanove koje sam vam naveo i kad napravimo komparativnu

analizu sa nekim drugim zemljama, evo Irska, ne znam, Sjedinjene Ameridke DrLave, Engleska,

Turska, Austrija, Slovenija i ove sve ... mje isteklo vrijeme ... i ove sve da kaZem napredne

zemlje, ovaj, vidjet iete ustvari da praksa u tim zemljama i socioekonomski, zdravstveni

indikatori pokazuju i daju afirmaciju i daju vjetar u leda ovakvim zakonskim rje5enjima. Ne

mislim bukvalno ovakvim kakve mi imamo u Federaciji, u Nacrtu, nego ovim vrijednostima i
ovim intencijama. Jako je vaLno naglasiti, meni je posve jasno da je naSa javnost podijeljena, pa i
mi ovdje. Imamo jasno definirano zakonsku, dakle, tu regulativu u mnoStvu naprednih zemalja i

meni je jasno za5to je kod nas ovakav jedan diskurs i za5to je kod nas ovako raspoludenajavnost

naprosto jer mi po mnogim stvarima stasavanja i sazrijevanja ovog druStva i druStve svijesti

naZalost joS uvijek nismo na nivou Irske, na nivou Austrije, Slovenije i drugih naprednih

zemalja. S toga, mene i ne dudi u javnom diskursu da se pojavljuju i glasovi koji ovakva rjeSenja

minimiziraju. omalovaZavaju ili smatraju neadekvatnim. Ja smatram da pojedine odredbe moZda

nisu adekvatne. ali dini mi se da intencija i vrijednosti koje proklamira ovakav Zakon su

poZeljne, prihvatljive i ne5to demu bi mi svi zajedno kao druStvo trebali da stremimo. Opet

govorim ne o klasidnoj zabrani nego ogranidavanju u prilikama na nadin i mjestima koja su

odredena i koja su po meni odraz i naSih civilizacijskih vrijednosti i na5eg stasavanja, a u



konadnici pokazat 6e to svoje i socioekonomske i zdravstvene efekte. Ja vam se zahvaljujem i
neka dragi bog duva naSu domovinu Bosnu i Hercegovinu. Hvala. Zahvaljujem.

Da li se joS neko javlja zarrjed? Ukoliko se niko ne javlja zar4et, zakljudujem raspravu.


